
پروپیچ از لیگ آلبانی و با تصمیم پرویز مظلومی راهی تهران 

شد، اما سرمربی وقت استقلال خیلی به او اعتماد نکرد و 

سجاد شهباززاده گزینه اصلی او در خط حمله بود؛ گلزنی 

برابر سایپا دو هفته پیش از پایان مسابقات شاید مهم  ترین 

گل این بازیکن بود که استقلال را به صدر جدول رساند، اما 

آبی  ها هفته بعد صدر را از دست دادند تا حتی گل باارزش 

این بازیکن نیز بی  ثمر شود. در آن سال  ها اگر این بازیکن 

کروات هیچ آورده  ای برای استقلال نداشت، حداقل این 

حسن را داشت که آخرین صدرنشینی را آبی  ها با وی تجربه 

کردند و بعد از گل  های این بازیکن در اواخر فصل شانزدهم، 

اســـتقلال دیگر رنگ صدر جدول را ندید! بعد از جدایی 

این بازیکن کروات و با پرداخت نشدن مطالباتش از سوی 

باشگاه استقلال، بدهی پروپیچ به چند برابر و تا 427 هزار 

دلار افزایش پیدا کرد و این در  حالی بود که با شـــکایت این 

بازیکن به فیفا، استقلال به دردسر بزرگی افتاد و با تغییر چند 

مدیرعامل در چند سال، این پرونده علیه باشگاه ایرانی در 

فدراسیون جهانی فوتبال همچنان در جریان بود. 

 پرونده در کرواسی بسته شد یا فیفا؟

اواخر تیرماه امسال اما خبر خوشی به هواداران استقلال 

رســـید مبنی  بر اینکه مدیران استقلال درنهایت مجبور 

شدند با پرداخت نقدی و در کشور کرواسی با استفاده از 

همکاری  های سفارت ایران در این کشور، پرونده مهاجم 

کروات خود در لیگ پانزدهم را ببندند. 

امیرحسین فتحی، مدیرعامل استقلال چندی قبل اعلام 

کرده بود بعد از سفر خطیر به سوئیس، این باشگاه امیدوار 

است با کمک فیفا و از محل مطالبات باشگاه استقلال 

برای پرداخت پول اقدام شـــود و البته آنها اقدام موازی 

بـــرای پرداخت این رقم را با کمـــک وزارت امور خارجه و 

سفارت ایران در کرواسی آغاز کردند تا اگر فیفا نتوانست 

مشکل آبی  ها را حل کند، با پرداخت نقدی این مشکل 

را برطرف کنند. درنهایت باشگاه استقلال در آخرین روز 

فرصت قانونی پرونده، خرید مظلومی در لیگ پانزدهم را 

که سال 1394 به استقلال پیوسته بود، بست. خریدی 

که در سال 1395 استقلالی  ها با پرداخت تنها 30 هزار 

دلار می  توانستند به بهترین شکل آن را به اتمام برسانند، 

اما درنهایت مجبور به پرداخت رقمی شـــدند که بسیار 

بیشـــتر از این صحبت  ها بود. در  حالی رســـانه  ها در آن 

زمان از بســـته شـــدن پرونده خبر دادند که در ادامه باز 

هم پولی به بازیکن کروات پرداخت نشـــد تا دردسرهای 

شکایت پروپیچ همچنان برای استقلالی  ها ادامه داشته 

باشـــد. در ادامه و با طولانی شدن پرونده، علی خطیر 

نقـــش پررنگ  تری در آن پیدا کرد و در این ماه  های اخیر 

این  طور عنوان شد که وی با توجه به ارتباطاتش در فیفا 

موفق شده است پرونده پروپیچ را با پرداخت بدهی این 

بازیکن از مطالبات استقلال در فدراسیون جهانی ببندد. 

 سفارت ایران در کرواسی: 

همانی را می  گویید که پول هتل را هم نداد!

ظاهرا داستان  های جنجالی علی خطیر در زمان حضورش 

در اســـتقلال همچنان ادامه دارد و ظاهرا داستان ختم 

به خیر شـــدن پرونده مهاجم ســـابق اســـتقلال از جای 

دیگـــری آب می  خورد. خبرنـــگار »فرهیختگان« که برای 

پیگیری ماجراهای حضور برانکو در سفارت ایران در زاگرب 

به  منظور صحبت با سفیر با این سفارتخانه تماس گرفته بود، 

درخصوص پرونده پروپیچ و اســـتقلال و بسته شدن آن به 

جزئیات جدیدی رسید. یکی از مسئولان سفارت درخصوص 

ملاقات  های مکرر سفیر و برانکو و شائبه پرسپولیسی بودن 

وی گفت: »چرا این  طور فکر می  کنید؟ به  خاطر آقای سفیر 

و تلاش  های سفارت ایران در کرواسی، یکی از پرونده  های 

پردردسر استقلال در سال  های اخیر بسته شد. اگر آقای 

سفیر تدبیر نمی  کرد چه  بسا بلاهای بدتری بر سر استقلال 

می  آمد. حتما به یاد دارید که آقای فتحی هم از آقای صادق، 

سفیر ایران در کرواسی بابت تلاش  هایش تشکر کرده بود 

و جالب اینکه در آن زمان هم شائبه استقلالی بودن سفیر 

مطرح شده بود. در آن زمان آقای صادق بارها با پروپیچ و 

وکیلش جلساتی را برگزار کرد و درنهایت نتیجه کار به جایی 

رسید که معوقات این بازیکن از محل مطالبات استقلال در 

فیفا پرداخت شود.« وی درباره اینکه عنوان می  شود علی 

خطیر در این ماجرا نقش اصلی را ایفا کرده، گفت: »خطیر 

کیســـت؟ همان جوانی که به کرواسی آمد و دو شب ماند 

و پول هتلش را هم نداد؟ بسته شدن پرونده پروپیچ و حل 

مشکل استقلال کار شخص سفیر بود و از این بابت شما 

کاملا مطمئن باشید که شخص دیگری نقش نداشت!«

جام حذفی؛ استقلال به سپاهان خورد، پرسپولیس به تیم دسته دومی

فرصت انتقام در دی ماه
فرهیختگان مراسم قرعه کشی مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی فوتبال ایران 

عصر دیروز در سالن کنفرانس سازمان لیگ برگزار شد. ادموند بزیک و سیروس 

دین محمدی میهمانان این مراسم بودند. نماینده هفت باشگاه حاضر در این 

مرحله حضور داشتند و فقط نماینده شهرداری ماهشهر در این مراسم غایب 

بود. نخستین قرعه ای که مشخص شد مصاف حساس و انتقامی استقلال و 

سپاهان بود که خیلی زود این فرصت برای آبی های پایتخت فراهم شده تا انتقام 

اتفاقات دیدار روز شنبه دو تیم در اصفهان را بگیرند. استقلالی ها که معتقد 

بودند در صحنه برخورد توپ به دست استنلی کی روش، داور بازی باید اعلام 

پنالتی می کرد، روز دوم دی ماه در ورزشگاه آزادی میزبان شاگردان امیر قلعه نویی 

خواهند بود. هر دو تیم پیش از برگزاری این دیدار در لیگ برتر میزبان رقبای 

خود هستند. استقلال نخستین دیدار دور برگشت را برابر ماشین سازی برگزار 

می کند و سپاهان نیز به مصاف شاهین شهرداری بوشهر می رود. پس از این 

مسابقه نیز هفته هفدهم لیگ برگزار می شود و تیم ها راهی تعطیلات زمستانی 

خواهند شد. سیروس دین محمدی در حاشیه این مراسم با اشاره به مصاف 

حساس این دو تیم گفت: »استقلال این روزها خوب بازی می کند و فوتبال 

زیبایی به نمایش می گذارد. من فکر می کنم تماشاگران استقلال از بازی های 

این تیم در هفته های آخر لذت بردند و همه از عملکرد این تیم راضی هستند.« 

دین محمدی درخصوص اینکه دوست دارد استقلال و تراکتور در این مرحله چه 

نتیجه ای بگیرند، گفت: »دوست دارم هر دو تیم به مرحله بعد صعود کنند.«
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دومیـن قرعـه برخـلاف اولـی، دیـداری آسـان را بـرای دیگـر تیـم تهرانـی رقم زد 

و پرسـپولیس در ایـن مرحلـه بـه مصـاف تیـم دسـته دومی شـهرداری ماهشـهر 

خواهد رفت. باتوجه به اینکه دو تیم در مرحله قبلی میزبان بودند برای تعیین 

میزبان این دیدار نیز قرعه کشـی برگزار شـد و مقرر شـد بازی در ماهشـهر برگزار 

شـود. البته با توجه به مشـکلات زیرسـاختی که در این شـهر وجود دارد ممکن 

اسـت ایـن دیـدار در شـهری دیگـر برگزار شـود. طبـق اعلام مسـئولان برگزاری 

مسـابقات، در صورتی که ورزشـگاه ماهشـهر آماده میزبانی از این دیدار نباشد، 

ماهشـهری ها بایـد در شـهر همجـوار میزبـان پرسـپولیس باشـند. ماهشـهر از 

شـهرهای اسـتان خوزسـتان محسـوب می شـود و ایـن احتمـال وجـود دارد که 

آنهـا در یکـی از ورزشـگاه های ایـن اسـتان در اهـواز، آبـادان یـا شـهر دیگـری 

که ورزشـگاه مناسـبی داشـته باشـد، به مصاف پرسـپولیس بروند. قرمزها روز 

پنجشـنبه پیـش از ایـن مسـابقه در لیـگ، میهمـان پارس جنوبی جم هسـتند و 

چهـار روز بعـد بایـد دوبـاره به جنوب سـفر کنند تا مسـابقه خـود در جام حذفی 

را برابـر تیـم ماهشـهری انجـام دهنـد و البتـه جمعه همان هفته نیـز در دیداری 

حسـاس میزبان تراکتورسـازی تبریز خواهند بود. ادموند بزیک بعد از مشخص 

شـدن قرعه پرسـپولیس در جام حذفی اظهار داشـت: »قرعه پرسـپولیس قرعه 

خوبـی بـود و اگـر بتوانـد بـه سـلامت از ایـن مرحلـه بیـرون بیایـد می توانـد در 

بـازی نیمه نهایـی و بـا داشـتن میزبانی بـه قهرمانی در این مسـابقات نزدیک تر 

شـود.« او که سـابقه بازی در پرسـپولیس و سـپاهان را دارد درباره اینکه دوسـت 

دارد چه تیمی قهرمان شـود، اظهار داشـت: »اگر صادقانه بگویم دوسـت دارم 

پرسـپولیس قهرمان شـود.« در دیگر دیدار این مرحله نفت مسجدسـلیمان به 

مصـاف شـاهین شـهرداری بوشـهر، دیگـر تیـم لیـگ برتـر مـی رود و تراکتور در 

تبریـز میزبـان تیـم دسـته یکی مـس کرمـان خواهـد بود. تیـم کرمانـی در حال 

حاضـر در لیـگ یـک بـا 24 امتیـاز در رده پنجم جدول قـرار دارد. 

»معلولیت محدودیت نیست« این شعار معلولان و دوستداران 

آنهاست؛ دیروز به مناسبت روز جهانى معلولان در اقدامى جالب 

باشگاه پرسپولیس پذیراى جمعى از معلولان بهزیستى شهریار 

بود. وجود افشـــین پیروانى دلیلى بود براى به واقعیت مبدل 

شدن خواســـته معلولان؛ یعنى دیدار با ستارگان پرسپولیس. 

پیروانی در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »خوشحالیم 

که میزبان این عزیزان بودیم. اعضای تیم ازجمله آقای کالدرون 

با گرمى و روى گشـــاده از میهمانان تمرین اســـتقبال کردند. 

حضورشان خیلى جو تمرین را احساسى و پر نشاط کرد.« 

پرسپولیسی ها دو بار با معلولان عکس یادگاری گرفتند. پیروانی 

در این خصوص گفت: »چند نفر از میهمانان ما که خانم بودند 

دیر به محل تمرین رســـیدند و دوســـت نداشتم دست خالى 

بروند و بعد از جمع شدن و عکس یادگارى، لبخندى که نشان 

از رضایت قلبى بر لب داشـــتند آنقدر ارزش داشت که از تمرین 

بزنیم و دل آنها را شاد کنیم.« مدیر تیم پرسپولیس به میهمانان 

خانم یک قول هم داد؛ » ورود بانوان در مجموعه اختصاصى ما 

ممنوع اســـت اما روز جهانى معلولان و ارادت بنده، همکاران، 

شـــخص مدیرعامل و بازیکنان باعث شد ما براى اولین بار این 

اجازه را صادر کنیم. بانوان معلول هم همچون آقایان معلول با 

حضور خود روح تازه اى به تمرین ما بخشیدند و من از آنها تشکر 

می کنم. به آنها قول دادیم که با هماهنگى مى توانند باز هم پیش 

مـــا بیایند و درهای محل تمرین ما به روى آنها باز خواهد بود.« 

پیروانـــی در پایان گفت: »روز جهانى معلولان روز درس گرفتن 

بابت تلاش و پشتکار و روحیه بالاى آنان در مواجهه با مشکلات 

براى من و امثال من است. خوشحالم از اینکه روزى ما این شد 

که خدمتگزار و میزبان این عزیزان باشـــیم، براى آنها طول عمر 

با عزت و خنده همیشگى بر لبان شان را از خداوند خواستارم.« 

بعد از مصاحبه محمد بلبلی، بازیکن استقلال با »فرهیختگان« مبنی بر اینکه برای وی حکم سنگینی 

)محرومیت 6 ماهه( صادر شده در حالی که فیفا با تمام سختگیری هایش سامان قدوس را در پرونده ای 

مشابه چهار ماه محروم کرده است، مهدی دادرس، عضو کمیته استیناف با ادبیات نسبتا تندی پاسخ 

این بازیکن جوان را داد تا این طور به نظر برسد که شاید این بازیکن به خاطر مصاحبه اش محروم باقی 

بماند و خبری از بخشـــش نخواهد بود. علیرضا صالحی، رئیس کمیته اســـتیناف اما معتقد است یک 

مصاحبه چه توســـط بلبلی و چه اعضای کمیته، ملاکی برای ارزیابی و صدور رای نیســـت. صالحی 

در این مورد به »فرهیختگان« گفت: »هفته گذشـــته جلســـه ای داشـــتیم و بلبلی و نماینده استقلال 

صحبت هایشـــان را هم مطرح کردند، ولی هنوز تصمیمی نگرفته ایم. قرار است در روزهای آینده رای 

این بازیکن را اعلام کنیم. نکته اصلی اینجاست که باشگاه سپیدرود فقط نسبت به باشگاه استقلال 

رضایت داده، در حالی که در حکمی که صادر شده فقط باشگاه فولاد به همراه بلبلی محکوم شده است. 

در هـــر صورت هر تصمیمی بگیریم در همین یک هفته اعـــلام می کنیم.« وی ادامه داد: »هنوز هیچ 

چیزی از این پرونده مشـــخص نیست چون هنوز تصمیمی نگرفته ایم. اگر رایی هم صادر شده نسبت 

به آیین نامه های داخلی خود فدراسیون فوتبال بوده است. در این خصوص هم بلبلی با اینکه قرارداد 

سه ساله با سپیدرود داشته با دو باشگاه دیگر قرارداد امضا کرده که همین موضوع باعث محرومیتش 

شده است.« رئیس کمیته استیناف درباره مصاحبه انتقادی و تند دادرس علیه بلبلی که عنوان کرد وی 

حق ندارد در کار کمیته دخالت کند و هنوز به حد کافی تنبیه نشـــده است، گفت: »من این مصاحبه 

را ندیدم اما اگر هم بازیکن مصاحبه ای کرده باشـــد به هیچ وجه تاثیری در روند کاری ما ندارد. آقای 

دادرس هم فقط یک رای دارند و به جز ایشان چهار نفر دیگر هم در این کمیته هستند و رای می دهند.« 

گزارش »فرهیختگان« از حضور معلولان بهزیستی شهریار در تمرین پرسپولیس

پیروانی: برای میزبانی از این میهمانان ممنوعیتی نداریم
صالحی در گفت وگو  با »فرهیختگان«: سپیدرود فقط نسبت به استقلال رضایت داد

 مصاحبه بلبلی در رای ما تاثیری ندارد
دادرس هم فقط یک رای دارد

حضور معلولان بهزیستی شهریار در تمرین پرسپولیس خودخواهی بزرگی که به ضرر کمال و قرمزها شد

 کامیابی نیای آماده
پشت خط ربیع خواه 

استقلال به سپاهان خورد، پرسپولیس به تیم دسته دومی

 فرصت انتقام 
دی  ماه در 

وانی: برای میزبانی از این میهمانان   پیر
یم ممنوعیتی ندار

ثوری، رئیس فدراسیون بوکس: اسپانسرها به زودی می آیند

پخش زنده به بوکس جان دوباره داد
استکی: روی هر 8 وزن برای کسب سهمیه حساب می کنم

سر آقایی شکست، دیاباته به بیمارستان رفت

استقبال استراماچونی از تقابل با سپاهان در جام حذفی
قرار نیست از رحمتی تقدیر شود، مربیان قول دریافت مطالبات را گرفتند

رئیس کمیته استیناف: سپیدرود فقط نسبت به استقلال رضایت داد

 مصاحبه بلبلی در  رای ما تاثیری ندارد
دادرس هم فقط یک رای دارد
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 شماره مسلسل ۳۶۶۱
 چهارشنبه ۱۳ آذر  ۱۳۹۸

 7 ربیع الثانی ۱44۱  
 4 دسامبر 20۱۹ 

 شماره 2۹2۳

جزئیات جدید از پرونده پروپیچ؛ چه  کسی مشکل استقلال را حل کرد؟

سفارت ایران در کرواسی: آن مسئول جوان حتی پول هتل را هم نداد!

کار سفیر بود  نه خطیر

وحید سلیمانی
 روزنامه نگار

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
روزنامه نگار

»فرهیختگان« گزارش می  دهد؛ جزئیات جدید از پرونده پروپیچ؛ چه  کسی مشکل استقلال را حل کرد؟

کار سفیر بود  نه خطیر
سفارت ایران در کرواسی: آن مسئول جوان حتی پول هتل را هم نداد!

همه خبرسازی های 

سخنگوی وزارت ورزش

غروب 
مازیاران!


